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Protokół nr 66/2023 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 6 grudnia 2023 r. w godz. od 15:30 do 16:25 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji 

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Sylwester Cimochowski  

5. Monika Lipińska 

6. Anna Ruszewska  

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Anna Cyran – Skarbnik Miasta  

3. Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych i 

powiedział, że porządek posiedzenia został przesłany do radnych wraz z materiałami.  

 

Więcej uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na 2024 rok.  

2. Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu budżetu miasta na 2024 rok. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na 

lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

4. Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2024-2041. 

5. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1  

Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na 2024 rok.  

– Projekt budżetu stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta omówił pokrótce projekt budżetu na 2024 rok. Jak 

powiedział, że jest to budżet dobry, skonstruowany optymalnie. Dodał, że wydatki są na 

rekordowym poziomie ponad 685 mln zł, natomiast dochody 666 mln zł. Od strony 

rozwojowej, inwestycyjnej budżet wygląda dobrze, bo inwestycje są zaplanowane na 

poziomie prawie 140 mln zł. Podkreślił, że jest to budżet, który troszczy się o pracowników 

jednostek miejskich, ponieważ prawie 30 mln zł zaplanowano na wzrost wynagrodzeń.   
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Budżet przewiduje wzrost wydatków w poszczególnych działach. Te wydatki w niektórych 

działach są relatywnie wysokie w porównaniu do innych samorządów czy miast podobnej 

wielkości. Przywołał dane dotyczące np. wydatków na oświatę w Łomży i porównał te dane 

do wydatków, jakie ponosi Miasto Suwałki. Jak powiedział różnice są widoczne np. w 

finansowaniu placówek oświatowych niepublicznych. Różnice są również w działach 

dotyczących finansowania sportu czy kultury, gdzie Suwałki mają te wydatki znacznie 

większe.    

Czesław Renkiewicz podkreślił, że budżet będzie z pewnością dynamiczny. Wspomniał o 

planowanych wnioskach, które Miasto będzie składało m.in. na zakup autobusów miejskich.  

Następnie wspomniał o deficycie. Jak powiedział, zostanie on pokryty środkami wolnymi 

oraz kredytem. Dodał również, jak mocno wzrosły koszty obsługi długu, na co również muszą 

być zabezpieczone środki finansowe w budżecie.  

Czesław Renkiewicz dodał, że zakłada się, że wydatki m.in. na media utrzymają się na 

poziomie bieżącego roku, bo pojawiają się głosy, że znaczących wzrostów w tym zakresie nie 

będzie. Podkreślił, że tam, gdzie jest to możliwe Miasto oszczędza m.in. poprzez wygaszanie 

latarni w określonych godzinach.  

Powiedział, że jest zadowolony z projektu budżetu i wyraził nadzieję, że żadne przykre 

niespodzianki nie pojawią się w trakcie roku.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta uzupełniła, że wskaźnik zadłużenia wynosi 41%. Jak 

powiedziała, przedstawiła to też szczegółowo analiza Regionalnej Izby Obrachunkowej, która 

przedstawiła opinię do budżetu miasta na przyszły rok. Podkreśliła, że w teorii te kredyty 

można zaciągać, jednak trzeba się liczyć z tym, że koszty obsługi dużo kosztują i tu trzeba 

rozważyć czy zamiast na obsługę długu nie lepiej wydatkować pieniądze na inne cele.  

Następnie wspomniała o pozytywnej opinii RIO w sprawie projektu budżetu miasta na 2024 r. 

Dodała również, że do projektu budżetu zostaną przedstawione autopoprawki. Jak 

powiedziała w żaden sposób nie wpływają one na ogólny stan dochodów i wydatków tego 

budżetu oraz na wielkości dotyczące kwestii dochodów i wydatków oraz dochodów i 

wydatków majątkowych. Są to przesunięcia pomiędzy działami i paragrafami. Dodała, że 

możliwe, że pojawi się jeszcze kolejna autopoprawka, ale na razie nie jest to pewne.  

 

Bogdan Bezdziecki dopytał o mediotekę – czy w obecnym roku budżetowym zostały na ten 

cel poniesione jakieś wydatki czy 600 tys. zł planowane w przyszłorocznym budżecie to 

pierwsze wydatki związane z tą inwestycją.   

Następnie wspomniał, że prawdopodobnie pojawi się stanowisko Rady Sportu o zwiększenie 

puli środków na sport dzieci i młodzieży w konkursach.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta powiedziała, że półrocze daje pewien obraz finansów miasta, 

więc wówczas będzie najlepszy czas na analizę i ewentualne szukanie rozwiązań, dzięki 

którym będzie możliwe przeznaczenie dodatkowych środków finansowych na sport dzieci i 

młodzieży. Dodała, że na chwilę obecną zaplanowana na ten cel kwota jest dość duża, więc 

lepiej byłoby aby nie wprowadzać tych zmian na zasadzie autopoprawek. Podkreśliła, że do 

tematu trzeba będzie wrócić w trakcie roku.  
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Łukasz Wojno zapytał o środki na podwyżki płac dla pracowników jednostek miejskich i 

rezerwę na to przeznaczoną.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że jest to rezerwa celowa i może być 

przeznaczona tylko i wyłącznie na podwyżki płac pracowników. Część pracowników będzie 

miała podwyżkę z dwóch źródeł – z rezerwy celowej na podwyżki płacy oraz środków 

przeznaczonych na podwyższenie płacy minimalnej.  

 

Bogdan Bezdziecki poprosił o odpowiedź na pytanie dotyczące mediateki, które zadał 

podczas wcześniejszej wypowiedzi.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że kilka miesięcy temu została zawarta 

umowa na opracowanie dokumentacji. W budżecie na przyszły rok zaplanowano ponad  

660 tys. zł na pokrycie kosztów opracowania kompleksowej dokumentacji. Dodał, że w 

przyszłym roku nie zaplanowano żadnych środków na realizację tej inwestycji. Kosztorys tej 

inwestycji opiewa na ok. 40 mln zł, ale już dziś wiadomo, że będzie to ok. 50 mln zł ze 

względu na ciągły wzrost cen materiałów czy kosztów pracy. Podkreślił, że trzeba 

poszukiwać zewnętrznych środków finansowych, aby móc tę inwestycję zrealizować. 

Powiedział też, że trzeba się zastanowić nad wykorzystaniem obiektu, bo o ile budowa Miastu 

wychodzi to z tym optymalnym wykorzystaniem pomieszczeń jest już gorzej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem budżetu: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na 2024 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 2 

Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu budżetu miasta na 2024 rok. 

 

Przewodniczący Komisji A. Turowski odczytał opinie wszystkich merytorycznych Komisji 

Rady Miejskiej w sprawie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2024 rok. 

– Opinia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

– Opinia Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

– Opinia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

– Opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Głosowanie nad zbiorczą opinią w sprawie projektu budżetu miasta na 2024 rok: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymało się od głosu – 2 radnych 
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Komisja wypracowała pozytywną zbiorczą opinię w sprawie projektu budżetu Miasta 

Suwałk na 2023 rok. 

– Opinia zbiorcza Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na 

lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk omówił pokrótce projekt uchwały. 

Powiedział, że wpisane są pewne plany i założenia, jednak na przestrzeni lat wiele weryfikują 

bieżące sprawy. Dodał, że wskaźniki, które są wiążące są zachowane. Wiadomo też, że 

poziom zadłużenia miasta nie powinien się zwiększać. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wspomniała o pozytywnej opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej dotyczącej projektu ww. uchwały. RIO zwraca uwagę, aby Miasto 2029-2037 

nie zaciągało dodatkowych zobowiązań ponad przyznany limit oraz uważać z wydatkami. 

Zapewniła, że Miasto czuwa nad tymi wskaźnikami i je regularnie kontroluje.  

 

Czesław Renkiewicz zaznaczył, że potrzebna jest głęboka reforma finansów jednostek 

samorządu terytorialnego, aby można było mówić o stabilizacji w finansach i móc planować. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie projektu uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2024-2041. 

 

Przewodniczący Komisji A. Turowski odczytał opinie wszystkich merytorycznych 

Komisji 

Rady Miejskiej w sprawie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań  

na lata 2024-2041. 

– Opinia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 
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– Opinia Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

– Opinia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

– Opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Głosowanie nad zbiorczą opinią w sprawie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2024-2041: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymało się od głosu – 2 radnych 

 

Komisja wypracowała pozytywną zbiorczą opinię w sprawie projektu uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

– Opinia zbiorcza Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim osobom, które 

przyczyniły się do opracowania przyszłorocznego budżetu.  

 

 

Ad pkt. 5 

Wolne wnioski.  

 

Bogdan Bezdziecki poprosił o dokładną odpowiedź w sprawie mediateki, na co uzyskał 

zapewnienie od Anny Cyran – Skarbnik Miasta, że informacja zostanie radnemu 

przekazana.  

 

Łukasz Wojno zapytał, kiedy planowane jest zakończenie budowy tunelu oraz kiedy będzie 

oddana do użytku ul. Bulwarowa. Dopytał również o budowę pomnika A. Piłsudskiej.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że jeśli chodzi o tunel to termin jest 

na wrzesień 2024 r. Natomiast ul. Bulwarowa ma być oddana w maju 2024 r. Dodał, że 

Miasto dostało 1,5 mln zł dotacji z Województwa Podlaskiego i ta kwota musi być 

wydatkowana i rozliczona w bieżącym roku. Jest nadzieja, że częściowo ulica ta będzie 

przejezdna pod koniec roku, natomiast całość ma być oddana w maju 2024 r.  

Jeśli chodzi o pomnik A. Piłsudskiej nie ma nowych ustaleń.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i wniosków.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. Na tym protokół zakończono.   
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Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 
Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


